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Voorwoord 
 
 
Binnen het bestuur van onze stichting is het afgelopen jaar geregeld bestempeld als een 
‘tussenjaar’. Dat is niet zo gek, na het voor de stichting buitengewoon succesvol verlopen 
2009. Aan het eind van dat jaar reikten we in een tijdsbestek van krap een maand twee prijzen 
uit en presenteerden we een boekwerk, dat vervolgens in minder dan geen tijd was 
uitverkocht en thans tot over de oceaan boekenkasten verrijkt. 
 
Daar kun je vervolgens tevreden op terugkijken, maar het zelfbehagen duurt niet lang. Het 
jaar 2010 plaatste het bestuur in een veeleisende realiteit, waarin bedrijf en de huiselijke 
omgeving beide om aandacht roepen. Tijd is meer dan ooit een schaars goed, nu de 
maximale bereikbaarheid nagenoeg is bereikt en men op elk tijdstip van de dag en waar men 
zich ook bevindt tot enige zaak kan worden geroepen. 
 
De veeleisende werkelijkheid van alledag was het die in 2010 twee bestuursleden van het 
eerste uur noopte de pijp van Maarten aan de wilgen te hangen. Het bestuur is daarmee 
teruggebracht tot drie leden; de discussie over bestuursuitbreiding die in de recente 
geschiedenis van de stichting een duurzaam karakter heeft, krijgt daardoor een extra lading. 
 
Het neemt niet weg dat we nu, bij het opmaken van de balans van het jaar 2010, hoopvol 
vooruitblikken naar het jaar 2011. Het ‘tussenjaar’ is voorbij, en dat is maar goed ook. Want 
als de ragebol rust, dan werkt de spin. 
 
De voorzitter 
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De stichting 
 
Bestuur 
 
Begin 2010 zei het bestuur vaarwel aan twee bestuursleden van het eerste uur: Leendert de 
Lange en Juriaan Simonis. De eerste zag niet langer kans zijn wethouderschap van de 
bloemenbadplaats Noordwijk in balans te brengen met de taken van het bestuurslidmaatschap, 
de tweede zag in zijn vaderschap aanleiding om te herschikken in zijn takenpakket. Het 
bestuur is hiermee teruggebracht tot drie leden, een minimale bezetting die statutair 
overigens geen probleem oplevert. Begin 2011 zal het bestuur zich beraden op de wenselijke 
uitbreiding naar een omvang van – opnieuw – vijf bestuursleden. 
 
Raad van Advies 
 
Met het vertrek van bestuursleden De Lange en Simonis besloot het bestuur tot het instellen 
van een Raad van Advies, die statutair tot taak heeft het adviseren van alle aangelegenheden de 
stichting betreffende. De vroegere bestuursleden De Lange, Simonis en Boeuf hebben allen 
toegezegd in deze raad zitting te willen nemen, en in het bijzonder verheugt het bestuur zich 
in de toezegging van Rijk Wloestic, wiens kortdurende aanwezigheid binnen de 
bestuursgelederen de zittende bestuursleden nog immer met een lichte weemoed vervult. 
 
Financiën/donateurs 
 
In het jaar 2010 teerde de stichting in op haar reserves. Echter: toezeggingen in dit afgelopen 
jaar van verzekeraar Delta Lloyd en de gemeente Den Haag om een bijdrage te willen leveren 
aan de financiering van de uitreiking van de mr. R.A. Gonsalvesprijs maken dat voor deze 
beeldbepalende activiteit het bestuur het komend jaar met vertrouwen tegemoet kan zien. 
 
Het algemeen belang waaraan de stichting haar bestaan heeft verbonden, is een titel waaraan 
weinigen zich spontaan binden. Het werven van donateurs blijft aldus voor de stichting een 
voortdurend punt van aandacht. Op de gebruikelijke nieuwjaarskaart, dewelke de stichting 
eind 2010 verzond, worden de ontvangers gewezen op de mogelijkheid donateur te worden. 
 
 
Activiteiten 
 
Onthulling plaquette Lodewijk Napoleon 
 
Voor de stichting is duidelijk wat het hoogtepunt van het jaar 2010 was: de onthulling van de 
plaquette ter nagedachtenis aan koning Lodewijk Napoleon, bevestigd aan de gevel van het 
Paviljoen Welgelegen te Haarlem. Door strakke planning en de grage medewerking van het 
provinciebestuur en de conservator van de provincie, de heer Gerrit Bosch, was het mogelijk 
deze onthulling te doen plaatsvinden op 1 juli, de eerste werkdag van de nieuwe Commissaris 
der Koningin in Noord-Holland, Johan Remkes. Deze verrichte zelf de onthulling, exact 
twee eeuwen nadat Lodewijk Napoleon afstand deed van de troon, plaatste deze gebeurtenis 
nog eens extra in historisch perspectief. De voorzitter en de secretaris konden deze feestelijke 
onthulling bijwonen. 
In de marge moet worden opgemerkt dat de feestelijke ophanging mede mogelijk werd 
zonder gasopslag, meer in het bijzonder Gasopslag Bergermeer. Dat de voorzitter 
bedrijfsmatig mede voor dit project werkzaam is, legde persoonlijke relaties die de ophanging 
zeker hebben bespoedigd. 
Het bestuur stelt overigens vast dat drie onafhankelijke instituten (KNMI, TNO en het 
Amerikaanse MIT) hebben onderzocht wat het risico is op een aardbeving in de Bergermeer 
als gevolg van gasopslag. Ze komen alledrie tot dezelfde conclusie: er bestaat een beperkte 
kans op een lichte beving als gevolg van de gasopslag, maar die kans is er ook als de gasopslag 
er niet komt. De meeste deskundigen denken zelfs dat de kans op een beving kleiner wordt 
als de gasopslag er komt. Mocht er zich in de toekomst een beving voordoen als gevolg van 
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gaswinning of –opslag in de Bergermeer, dan is de initiatiefnemer wettelijk aansprakelijk en 
vergoedt de schade. 
Het bestuur wil vanaf deze plek dank zeggen aan de voortreffelijke ambachtslieden van 
steenhouwersbedrijf De Steentijd te Den Haag, zonder wier inspanning het niet mogelijk was 
geweest de plaquette met historisch correcte inscriptie op tijd gereed te hebben. Dat de naam 
van de stichting, als aanbieder dezer gedenksteen, op deze wijze voor de eeuwigheid in 
smaakvolle Franse vourion-kalksteen is gevangen, stemt te meer tot dankbaarheid. 
Van de Commissaris der Koningin mocht de stichting een dankbrief ontvangen. In december 
maakten bestuur en een delegatie van de Raad van Advies vervolgens een rondleiding door 
het Paviljoen Welgelegen, welke werd aangeboden door de provincie. 
 
De Gonsalvesprijs 
 
De mr. R.A Gonsalvesprijs, de nationale innovatieprijs voor de rechtshandhaving, wordt eens 
in de twee jaar uitgereikt. In 2010 begonnen de eerste voorbereidingen voor de volgende 
uitreking, die volgens plan in december 2011 zal plaatsvinden.  
Burgemeester Van Aartsen van Den Haag trad toe tot het curatorium. Het comité van 
uitvoering is in 2010 uitgebreid, wat de ondersteuning voor de eerstvolgende uitreiking ten 
goede zal komen. 
Intussen vonden ook al de eerste beraadslagingen over het thema voor 2011 plaats. 
 
Op het Zand 
 
Na de geslaagde presentatie en uiterst succesvolle verkoop van het boekje Op het Zand in 
2009 lag het in de bedoeling om in 2010 de mogelijkheden van een herdruk te 
onderzoeken. Door drukke werkzaamheden van het bestuur bleek dit niet mogelijk. Het 
bestuur besloot daarom in de laatste vergadering van 2010 dit punt door te schuiven naar 
2011. Actualisatie van de uitgave zal dan noodzakelijk zijn, omdat sommige in Op het Zand 
geportretteerde instituties in 2010 ophielden te bestaan. 
 
Poëzieprijs 
 
Uitreiking van de derde Poëzieprijs van de stichting stond in de boeken voor december 
2010. Om de reputatie van de prijs te versterken en het aantal inzendingen op te schroeven, 
waagde het comité van uitvoering zich op het pad van de zogenaamde sociale media en richtte 
op het internet een Facebook-pagina in. Tientallen poëzijminnenden en dichters meldden 
zich aan als vriend, doch deze vriendschapsbetuigingen vermochten niet de pennen in 
beweging te brengen. Door het onverwachte uitblijven van aandacht in de Poëziekrant zag het 
bestuur zich in november genoodzaakt de inzendtermijn op te rekken tot 31 januari 2011. 
Nadat de redactie van de Poëziekrant alsnog de prijs in de kolommen opnam, spoedden met 
name de Vlaamse dichters zich weer naar hun schrijftabletten. 
Een punt van aandacht voor de toekomst blijft de financiering van de Poëzieprijs; deze heeft 
nog steeds geen eigen sponsors. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


